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27 iunie 2018 Ultima „Trăim cu toții sub același cer, dar avem diferite orizonturi”.
Konrad Adenauer 

IMPORTANT! Donatorii de sânge
trebuie să știe această informație!

Reprezentanții Centrului de
Transfuzii Sanguine din București
informează donatorii că nu s-a
schimbat legislația în ceea ce
privește donarea de sânge și că
beneficiile au rămas neschimbate,
asta după ce în media a apărut o
informație potrivit căreia donarea a
devenit benevolă. ”Stimați donatori,
vă informăm că nu s-a schimbat
legislația care reglementează
drepturile donatorilor de sânge,
astfel încât un donator primește
pentru o donare 7 tichete de masă,
1 zi liberă la serviciu, reducere pe
transportul în comun 50% pentru o
lună de zile! Informațiile care au
apărut în presă săptămâna trecută
în legătură cu retragerea tichetelor
de masă au fost simple speculații!
Avem nevoie de voi în fiecare zi,
bolnavii din spitale nu au vacanță și
situația începe să devină critică în
ceea ce privește numărul donatorilor
de sânge în centru! Vă mulțumim!”.

Precizăm că mesajul este

valabil pentru toți donatorii din țară.
În această perioadă, centrele de
transfuzii au mare nevoie de
donatori.

Precizăm că, de Ziua Mondială
a Donatorului de Sânge, ministrul
Sănătății,

Sorina Pintea, a făcut un apel la
populație să meargă la centrele de
transfuzii să doneze voluntar, așa
cum se întâmplă în multe țări. În
lunile de vară, pe perioada
concediilor şi a muncilor agricole,
sistemul se confruntă frecvent cu
scăderi ale colectei, la centrele de
transfuzii prezentându-se cu 20-
25% mai puţini donatori faţă de
media obişnuită. Pe de altă parte,
tot în această perioadă, există o
cerere mai mare din cauza
numeroaselor accidente rutiere sau
a operaţiilor planificate. Ca urmare,
se creează un dezechilibru între
cerere şi cantităţile disponibile.
Constanța este un exemplu în acest
sens, mai ales că populația județului

se triplează în sezonul estival.
“Apreciez efortul depus de

reprezentanții centrelor de transfuzii
pentru atragerea de donatori prin
campanii și acțiuni dedicate, dar
cred că trebuie să facem mai mult.
Conducerea Institutului Naţional de
Hematologie trebuie să facă o
analiză a situației centrelor de
transfuzie și să analizeze
posibilitatea de prelungire a
programului de lucru sau de
organizare a acestuia și pe perioada
weekendului în orașele unde există
centre universitare, acolo unde
nevoia de sînge și produse din
sânge este mai mare”, a spus
Sorina Pintea. Acest lucru se
întâmplă de ceva timp la Constanța;
Centrul Regional de Transfuzii
Sanguine de la malul Mării Negre
organizează de ani buni colecte
mobile de sânge, iar nu de puține ori
se lucrează și în zilele de sâmbătă,
acțiune ce sunt periodic anunțate și
de ziarul nostru. 

Plângere penală împotriva a două
persoane

SSC Farul apelează la
justiție în privința

licitației pentru marca
și palmaresul FC Farul

Lupta pentru adjudecarea mărcii şi palmaresului
Fotbal Club Farul Constanța este departe de a fi
încheiată, după ce, în mai multe rânduri, nu s-a
întâmplat nimic. Mai mult, suporterii constănțeni s-au
declarat nemulțumiți în nenumărate rânduri de modul
în care a decurs licitația, fiind schimbe regulamentul
de organizare şi desfăşurare a licitaţiei în mod repetat
şi nejustificat.

Astăzi, pe pagina de Facebook SSC Farul
Constanta a fost postat un comunicat prin care SSC
Farul anunță că a formulat împotriva doamnei Corina
Curutz şi a d-lui Giani Nedelcu o plângere penală.

„Stimaţi suporteri, dragi constănţeni, după cum
ştiţi, astăzi 26.06.2018, este programată o nouă
licitaţie publică cu strigare pentru valorificarea mărcii şi
palmaresului F.C. Farul, licitaţie la care AM DECIS SĂ
NU PARTICIPĂM! Această decizie este fundamentată
de faptul că lichidatorul judiciar al F.C. Farul, CC
INSOL SPRL, reprezentată de către doamna Corina
Curutz a ales, în mod repetat şi nejustificat, să
schimbe regulamentul de organizare şi desfăşurare a
licitaţiei, într-un mod arbitrar, despre care avem motive
întemeiate să-l considerăm tendenţios şi ilegal. Cu
alte cuvinte, la fiecare procedură nouă, am fost nevoiţi
să achităm taxe de inscriere din ce în ce mai mari, iar
ofertele depuse de noi au fost respinse, ceea ce ne
determină să credem că se doreşte eliminarea noastră
din această cursă. De aceea, astăzi, cu sprijinul
departamentului juridic al Asociaţiei am formulat
împotriva doamnei Corina Curutz şi a d-lui Giani
Nedelcu o plângere penală, prin intermediul căreia am
solicitat organelor competente analiza modului în care
au fost organizate până în prezent aceste licitaţii,
precum şi a modului în care au fost respectate
cerinţele legale în vigoare. Reiterăm faptul că
rămânem principalii interesaţi de dobândirea
însemnelor identitare ale F.C. Farul, dar cu
respectarea tuturor prevederilor legale! Împreună
ducem mai departe spiritul farist!” (A.L.)

Noi vești excelente pentru
pacienți! Ce se întâmplă la

Spitalul Județean Constanța?
O unitate sanitară de talia Spitalului

Clinic Județean de Urgență ”Sf. Apostol
Andrei” (SCJU) Constanța nu își poate
desfășura activitatea în
condiții optime decât cu
aparatură performantă, de
ultimă generație; vorbim de
un spital de urgență, aici
unde sunt tratați pacienți
care ajung în stare critică,
bolnavi care nu se pot
deplasa pentru investigații
dintr-o secție în alta. Așa că
se impune dotarea unității
sanitare cu tehnologie pe
măsură! Încet-încet, acest
lucru se întâmplă la SCJU.

VEȘTI EXCELENTE!
Noi vești excelente pentru
pacienții constănțeni!
Bolnavii în stare critică în
Secția Clinică Anestezie
Terapie Intensivă a SCJU
Constanța sunt de acum înainte
investigați din punct de vedere imagistic,
în incinta secției, fără a mai fi deplasați
în alte cabinete. Spitalului Clinic
Județean de Urgență “Sf. Apostol
Andrei” Constanța a fost dotat

săptămâna aceasta cu un ecograf de
ultimă generație, achiziționat prin
Programul Național al Ministerului

Sănătății, finanțat de
Banca Mondială. Acesta
va fi utilizat, exclusiv, în
secția Clinică Anestezie
Terapie Intensivă.
Aparatul dispune de 3
sonde, pentru cord,
abdomen și vase, fiind
extrem de eficient pentru
cateterizarea vaselor în
vederea susținerii
funcțiilor vitale ale
pacienților. De acum
înainte, medicii care au
competență în ecografie,
vor efectua investigațiile
imagistice la patul
bolnavului.

Luna trecută, tot prin
acest program, Secția

Clinică Anestezie Terapie Intensivă a
fost dotată cu injectomate, infuzomate și
stații pentru seringi, iar în luna martie,
cu paturi speciale concepute expres
pentru pacienții aflați în stare critică,
anunță SCJU.

România este, în continuare,
dependentă 100% de importul de gaze din
Rusia, iar Rusia face tot ce îi stă în putinţă
ca să menţină această dependenţă, a
declarat, marţi, într-o conferinţă de
specialitate, preşedintele Comisiei pentru
industrii şi servicii din Camera Deputaţilor,
Iulian Iancu - „În mod chirurgical, cele mai
importante decizii privind sectorul
energetic din România au fost blocate,
amânate sau chiar anulate. O să încerc să
vă dau câteva exemple. În primul rând,
pentru a deveni hub energetic, prima
condiţie este să ai surse de alimentare, în
cazul nostru, cu gaze naturale. Dar mai
este o condiţie, respectiv să ai
diversificarea surselor de alimentare. Iar
noi suntem în continuare dependenţi
100% de importul din Rusia.
Diversificarea ar putea să fie o chestiune
volatilă, care, la un moment dat, să fie
atinsă. Ce observăm? Că România este o
pată albă în tranzitul de hidrocarburi către
Europa. Observăm că se discută despre
Northstream 2, care încearcă să crească
capacitatea de import de gaze din Rusia,
de la 55 la 110 miliarde metri cubi, ceea
ce înseamnă 80% din importul de gaze
naturale din Rusia. De asemenea, cu
toate discuţiile purtate în Uniunea
Europeană cu Turcia, se realizează un
Turkish Stream, care prinde practic

România ca într-un cleşte, ocolită prin
nord, ocolită prin sud, dar la pachet cu
celelalte state. Şansa diversificării
surselor este din ce în ce mai greu se
atins, odată cu trecerea timpului“.
Totodată, Iancu a atenţionat că programul
de înmagazinare a gazelor naturale este
întrerupt în România, în condiţiile în care
Ungaria a finalizat o astfel de iniţiativă - „A
doua condiţie este să ai stocare. Noi
aveam capacitate de stocare în 2001 de
1,5 miliarde metri cubi. În 2004 am lăsat
3,1 miliarde metri cubi. Din 2005 şi până
astăzi nu s-a mai dezvoltat capacitatea de
înmagazinare a României. Ungaria a
început în 2007 un astfel de program, a
terminat acum și are 7,6 miliarde metri
cubi. În februarie - martie, când am avut
trei zile de frig, a trebuit să importăm
gazele din Ungaria, la 120 lei, dublu faţă
de aici“.

Paul NĂSĂUDEANU
paul.nasaudeanu@telegrafonline.ro

România, strânsă cu cleștele
energetic rusesc


